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1. la câte spectacoJe.exam.en (Gale ale Ahsolvenţilor) 
aţi participat in ultimii ani ? 

2. Angajaţi doar tineri care se prezintă ]a concursuri 
sau alegel:i şi dintre aceia a căror evoJutie aţi 
urmărit-o in timpul studenţiei ? 

3. Câţi actori tineri au fust angajaţi şi câti au rămas in 
teatrul dumneavoastră ? 

4. Ce poate oferi m1ui tânăr actor J.nstitutia pe care o 

conduceţi ? 

5. Ce s-ar putea fuce pentru a-i atrage pe actorii-absol
venţi spre teatrul/oraşul dumneavoastră ? 

R ă s p u n d  d i r e c t o r i i  d e  t e a t r e  

Iudan Sabados, 
director, Teatrul "Totlla 

Caragiu", Ploieşti 

1. La Galele Absolventilor am 
pa1ticipat în mod sistematic din 
1993. Neavând însă posibilita
tea urmăririi examenelor de 
semestru, am fost obligat să 
"acopăr'', în doar 5-6 zile, o 
promoţie întreagă de actori şi 
regizori. 
2. Este o întrebare uşor retorică, 
atâta timp cât eşti obligat, con
form normelor legale, să te limi
tezi la tinerii care se prezintă în 
ziua concursului. Evident, nu 
poţi crea avantaje pentru cei pe 
care i-ai reţinut din timpul stu
denţiei sau al examenelor de 
absolvire, dar care nu catadic
sesc să paJticipe. De cele mai 
multe ori, pe cei remarcaţi la 
Galele Absolvenţilor, îi invit, 
după un dialog mai mult sau 
mai puţin revelator, să se pre
zinte la concurs. 
3. În toamna anului 1994, am 
avut marea bucurie de a angaja 
nouă tineri actori, deosebit de 
talentaţi. Dar atunci teatrul se 
afla în reparaţii capitale, jucam 
într-o sală neadecvată, care îi 
"respingea" pe regizorii impor
tanţi; aceasta a atras după sine 
t.m răstimp de aşteptare a marii 

performanţe artistice. 
Câţiva dintre ei n-au mai avut 
răbdare şi au plecat, trei după o 
stagiune, alţi trei după două 
stagiuni. Răca că, 1n Buc..ureşti, 
unii s-au "pierdut".  În 1996 şi 
1997 aJn angajat opt actori 
tineri: majoritatea, de la fa
cultăţile paJticulare (şi nu-mi 
pare deloc rău, întrucât va
loarea lor nu este cu nimic mai 
prejos decât a celor de la "stat"). 
Dintre aceştia, ne vom despărţi 
doar de doi, mai puţin adapta
bili şi necesari. 
4. Teatrul nostru, spre deose
bire de alte teatre din afara capi
talei, nu poate asigura locuinţe; 
Ploieştiul este un oraş supra
aglomerat şi ''vremile" sunt cum 
sunt. . .  Ceea ce ne avantajează 
este însă marea apropiere de 
capitală, şansa de a juca de cel 
puţin două ori pe lună în 
Bucureşti, o sală ultramodemă, 
nou-nouţă, o trupă solidă, bine 
aJticulată şi mai ales ambiţia 
unor proiecte de anvergură. 
Şansa numărul 1 pe care o pot 
oferi absolvenţilor dornici să 
înveţe în câţiva ani meseria (şi 
nu aflaţi "în tranzit" spre 
Bucureşti) este distribuirea lor 
în roluri importante, singurul 
nostru criteriu fiind valoarea 
individuală şi nu (numai) expe-

: rienţa. 
• 5. În primul rând, trebuie să ne 
• facem mai bine cunoscuţi, să 
: ne putem prezenta de o 

maruera A mai completă şi. 
concretă atât ca prezent, cât şi 
ca proiecte repertoriale pe ter
men lung. În al doilea rând, ar 

trebui să recuperăm câte ceva 
din lucrurile bune de dinainte 
de 1989 (precizez, nu sunt din
tre cei nostalgici !) ca, de exem
plu, ambiţia de a trudi doi-trei 
ani de ucenicie. Se pare însă că 
mentalitatea absolvenţilor s-a 
schimbat iremediabil în direcţia 
unei precipitări, cu orice preţ, 
spre capitală, chiar dacă unele 
dintre armele parvenitii se 
numesc compromis, mercanti
lism sau vedetism. Din păcate, 
şcoala face destul de puţin pen
tru a corecta această mentali
tate, iar societatea, aproape 
nimic. 

Alexandru Bârsescu, 
director, Teatrul "G.A. 

Petculescu"' Reşiţa 

1. În timpul primului mandat 
directorial, am luat parte la şase 
Gale ale Absolventilor. 
2. Prin natura îrnprejurărilor, ne 
vedem obligaţi să optăm pen
tru actorii tineti care se prezmtă 
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la concurs, manifestându-şi 

implicit dorinta de a lucra în 

teatrul nostru. 
3. În ultimii doi ani au fost 

angajaţi nouă absolvenţi, dintre 

care au rămas şase. 
4. Oferim în primul rând un 

repertoriu valoros, prin care 
actorii tineri îşi pot exprima 

disponibilităţile creatoare . Apoi, 

posibilitatea colaborării cu regi

zori valoroşi, chiar dacă nu 
neapărat cu "firmă". În fine, dar 

nu în ultimul rând, oferim tine
rilor actori locuinţă. 

5. În esenţă, e vorba despre 

asigurarea unui climat propice 

creaţiei, a unor condiţii materi
ale demne de statutul unui artist 

profesionist. S-ar putea adăuga 

o mai accentuată contribuţie a 

mediilor de informare la eradi
carea mentalităţii depăşite că 

teatru de calitate se poate face 

doar în capitală. Iar dacă mass
media ne ocoleşte, îi vom veni 

noi în întâmpinare, prezentând 
în fiecare an, la Bucureşti, unul, 
două spectacole-etalon ale sta

giunii. Fireşte, se mai pune 

problema dacă tinetii actori 

doresc într-adevăr să joace 
roluri de întindere şi de profun

zime, sau să facă figuraţie în 
pem.unbra matilor scene ale 

ţăru. 

Mircea Cornişteanu, 
director, Teatrul "Sică 

Alexandrescu", Braşov 

1. Sunt profesor la Universitatea 

de Artă Teatrală şi Cinemato

grafică "I.L. Caragiale", aşa că îi 
cunosc pe absolvenţii bucureş

teni din ceilalţi ani, Iară să fie 
nevoie să particip la Galele 
Absolvenţilor. 

2. Şi-şi. 
3. În ultimii trei ani au fost 

angajaţi la teatrul din Braşov 
t_msprezece tineri absolvenţi, 

dintre care au plecat doar doi. 

4. Un repertotiu bun, care să-i 

pună în valoare, colaborarea cu 
regizoti importanţi, invitaţi ai 

teatrului, şansa de a se afla pe 

scenă alături de excepţionalii 

actori maturi ai trupei 

braşovene, de la care pot "fura" 
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meserie, un climat bun de 

luau, cazare în cabinele teatru

lui sau plata unei jumătăţi din 

d1iria la gazdă şi aer curat de 
munte. 

5. Nimic mai mult decât am 

spus la pt_mctul 4. 

Corneliu Dan Borcia, 
director, Teatrul Ym.eretulu.i. 

Piatra Neamţ 

1. Am asistat, alături de alţi doi

trei directori din tară, la ultimele 

trei ediţii ale Galei 

Absolvenţilor, ca şi la alte festi

valuri studenţeşti (Festivalul stu

denţesc de regie de la 
Slobozia). 

2. Principala modalitate de 
angajare rămâne concursul. 

Acesta se desraşoară în fiecare 

vară în prezenta regizorilor care 
urmează să monteze la noi în 

stagiunea următoare. Avem 

însă şi actori angajaţi în urma 
unor contacte stabilite din. 
perioada studiilor, aşadar tineri 

a căror evoluţie am avut posi
bilitatea să o mmărim. 
3. În august 1997, au fost anga
jaţi nouă actori tineri (majori
tatea au absolvit în 1997), cu 
contracte pe un an. Dintre 

aceştia, rămân cei mai buni, 

trupa mmând a fi completată în 

această vară cu alţi actori tineri, 

în funcţie de spectacolele 
proiectate pentru stagiunea 

1998--1999. 
4. Un repertoriu viu, complex şi 
modem; posibilitatea de a lucra 

cu cei mai talentaţi regizori din 

generaţiile tinere, ca şi cu regi

zori mati din tam şi din diaspo

ra; locuinţe de serviciu în 

condiţii extrem de avantajoase . 

5. Eliminarea grilei de salarizare 

egalitarist -com.uniste, care nu 

permite retnt_merarea actorilor 

tineri în funcţie de valoarea lor; 

o legislaţie mai suplă în admi
nistraţie, care să facă posibil un 
management mai dinamic; t_m 

buget cât de cât decent 
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'L Care SlUlt motivaţiile tinerilor aspiranţi 1a profesia de 
actor ?  

2. Sunt studenţii de azi altrel decât cei de ieri ? 

3. Credeţi că teatrele din Bucureşti şi din ţară pot 
"absorbi" număn.Jl (destul de mare) de actori-absol

venţi ?  
4. Ce şanse de realizare proresionaJă au ei ?  
S. Pariaţi pe W1 nume ? 

R ă s p u n d  p r o f e s o r i i  
Prot: univ. Dem. Rădulescu, 

Universitatea de Artă 
Teatrală şi Cinematografică 

"LI.. Caragiale", Bucureşti 

1. Tânăml simte o puternică 
atracţie către teatm. Aceasta se 
transformă într-un crez pe care 
el caută să-1 valorifice prezen

tându-se la concursul de 
admitere. Dacă are calităţi pen
tn.• această profesie, are posibi
litatea de a se specializa. Sigur 
că nu toti cei care au taJent au 
şansa de a-şi descoperi 
vocaţia . . .  
2 .  Studenţii se schimbă de la Lm 

�m la altul. Cei care termină 
astăzi facultatea nu seamănă cu 
cei de acum patru sau opt ani. 
Ceea ce-i leagă, totuşi, este ta
lentul; ceea ce-i deosebeşte este 

oncepţia despre viaţă, despre 
profesie . . .  Fiecare generaţie are 
anumite mentalităţi, înclinaţii .  
Tu, ca profesor, trebuie să-i ajuţi 
să se dezvolte conform datelor 
pe care le au. De exemplu, stu
denţii mei de acum au o mare 
'Lnclinaţie spre improvizaţie. 
Spectacolul lor, Otnoară-1 pe 
aproapele tău !, se bazează pe 
aceste date. 
3. Până în 1989, fiecare absol
vent obţinea o repartiţie. Acum 

nu o mai primesc şi toţi tind să 
se înghesuie către teatrele mari, 
mai ales în Bucureşti. Dacă cei 
din Bucureşti, Târgu-Mureş, 
laşi, Cluj, Timişoara s-ar 
"împrăştia" armonios în întrea
t-,� �,ară, cred că numărul lor ar 
fi "absorbit". Încă . . .  

. Se poate întâmpla ca tânărul 
.� ajungă într-un mediu în care 
sa nu se poată dezvolta, deşi 
sunt rare asernenea cazuri. 
Tai ·ntul, însă, nu se poate 
pi •rd decât în condiţii 
t 1 >.-.ebite: de exemplu, să-ti 

bati singur joc de calităţile pe 
care le-ai avut. 
5. Pe Dan Furie, iar dintre cei 
care "ies" acum pe porţile 
şcolii . . .  pe toti paisprezece ! 

Prof. univ. Grigore Goflta, 

UATC "LI.. Caragiale", 

Bucureşti 

1. Cu atât mai mult cu cât, în 
anii din unnă , au a{Ydlut, în 
viaţa noastră, meserii foarte 
bănoase, faptul că există încă 
un număr destul de mare de 
aspiranţi la profesia de actor 
demonstrează că aceştia sunt 
cu adevărat îndrăgostiţi de arta 
teatrului. Şi asta în condiţiile în 
care se ştie foarte bine că nu se 
pot îmbogăţi şi că nu au cine 
ştie ce perspective. 
2. Eu simt o diferenţă chiar între 
promoţia precedentă (cea din 
1994) şi cea de acum. Ptima era 
mai pasionată, mai scormoni
toare, rnai dămită, tnai 
ardentă. . .  La absolvenţii din 
acest an obsetv o uşoară apatie. 
3. Referindu-mă strict la facul
tatea noastră, pot spune că nu 
există nici un absolvent fără 
angajament. Câştigă concursuri, 
sunt prezenţi în viaţa teatrală, 
sunt solicitaţi. Unii obţin cola
borări importante încă din tim
pul studenţiei. Marca de bun 
învăţământ şi de şcolire 
temeinică s-a transmis din ge
neraţie în generaţie şi o păstrăm 
în continuare. Cea mai bună 
dovadă rămâne faptul că absol
venţii noştri nu duc lipsă de 
contracte de muncă. Sigur că, 
ajungându-se la un număr rela
tiv mare de actori absolvenţi ai 
şcolilor cu tradiţie, la care se 
adaugă cei ai şcolilor nou
înfiinţate (de stat şi particulare), 
competiţia va deveni 

inevitabilă. Sper însă că îh acest 
fel va avea câştig de cauză cali
tatea !  
4. Au foarte multe posibilităţi. 
5-au înfiinţat agenţii de plasare 
pentru actori, sper că se vor 
face din nou filine. Pe de altă 
parte, sunt teatre care încă mai 
au nevoie de actori. Poate că 
nu vor mai rămâne angajaţi într
un singur loc, vor lucra pe 
proiecte . . .  Încă mai au. 
5. Pe toti studenţii faCultăţii 
noastre. 

Lect. UJ)iv. Mihada.Juvara, 
Univer'Sitatea Ecoklgică, 
Bucureşti. Facultatea de 

Teatru 

1. Există o fascinaţie a scenei. În 
plus, unii au dorinţa de a se 
exterioriza, de a fi în centrul 
atenţiei, fără să ştie de fapt ce 
înseamnă această profesie. 
2. Care studenţi "de ieri" ? Cum 
am fost eu cârtd eram studentă? 
Nu avem termeni de com
paraţie. Pe vremea noastră era 
o fericire să învăţăm, să fim 
'Lrnpreună, pentru că nu aveatn 

altceva mai bun de făcut. Acum 

există televiziune, maşini, dis
tracţie, filme. . .  pe cârtd noi nu 
aveam mare lucru. Noi eram 
fericiţi că puteam lucra în teatru. 
Eram ca o familie. Astăzi, asta 
nu se prea mai poate, pentm că 
e o altă conjunctură, altă situaţie 
socială, altă lume. . .  Cât despre 
metoda pedagogică, oricârtd e 
important să pătrunzi în sufletul 
studenţilor, să faci abstracţie de 
cum ai fost tu, pentru a-i putea 
înţelege pe ei. 
3. Număml de absolvenţi e într
adevăr mare, însă talente sunt 
foarte puţine. 5-ar găsi şi locuri 
de muncă, dacă n-ar fi o mare 

lipsă de bani. 
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4. Şansa lor stă în norcx:: şi în 

perseverenta fiecăruia. Să nu 

aştepte să rămână în Bucureşti, 
să se ducă în provincie, adică 

oriunde e nevoie de ei ! Pentru 

asta, însă, ar trebui să fie 

susţinuţi. 
5. L-aş aminti pe Vasile Toma, 
de la Theatrum Mundi; şi nu 

este singurul. 

l.ect. un.iv. Adriana 
Piteştean.u, Universitatea 

Ecologi.că, Bucureşti, 
Facultatea de Teatru 

1 .  Motivaţiile ! Cu siguranţă nu 
se leagă de contextul actual, ci 

de o pasit.me mai veche, de 

mirajul acestei arte. E adevărat 

că, mai apoi, Lmii "descoperă" 
că e nevoie de prea multă 

muncă, iar alţii, că şi-au ales o 

profesie naufragiat. 

Oricum, eu am pornit la drum, 
acum patru ani, cu douăzeci şi 
doi de studenţi şi am rămas 
până la capăt cu nouă. 

2. Arta actorului înseamnă 

vieţuire în colectivitate şi, ca 
urmare, trebuie să te adaptezi 

personalităţii grupului, lucru 

care se poate face însă numai 

prin CLmoaştere reciprocă. În 
ceea ce mă priveşte, am încer
cat întotdeauna să separ mizeri
ile şi bucuriile din afară, ca să le 

putem descoperi împreună pe 

cele dinlăuntrul şcolii. 
3-4. Cred că, în sfârşit, se 
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deschide perspectiva t.mei reale 
concurenţe a valorilor. Cu greu, 

pentru că încă mai 
funcţionează "principiul" relaţii

cunoştinţe. . .  Urmează, apoi, 

bătălia pentru a-i convinge pe 

cei cu care am trudit că atunci 

când eşti performant, destinul 
nu-ţi mai poate fi fracturat în 

nici un chip. Pe de altă parte, 

sunt convinsă că destui vor fi 

cei care vor renunta singuri, 

atunci când se vor lovi de reali
tatea din teatre. Mai cred, însă , 
că televiziunile şi studiot.uile 

locale de radio au nevoie de 

actori şi de calităţile lor, 

"absorbind" o parte dintre 

absolvenţii noştri. 
5. Nu. Pentru că profesia noas

tră constituie doar "poarta" 

către teatru. De aici încolo con
tează foarte mult şansa, seriozi-

tatea fiecăruia în contextul actu

al, nu tcx::mai fericit. Dar, după 
ce va trece perioada medio

crităţilor, lucrurile se vor aşeza, 
în matca lor 

Conf. un.iv. Lucla Mureşan, 
Universitatea Ecologică, 
Bucureşti, Facultatea de 

Teatru 

că, în primul rând, 

dorinta de notorietate, de-a fi 

văzuţi; poate, şi cea de a evada 
dintr-o realitate care nu le oferă 

prea mult, de a călători, fie şi 

numai cu ajutorul imaginaţiei. 

Unii au şi dorinta de a se simţi 

într-o echipă, într-un grup unde 
speră să se descopere, să se 

găsească pe ei, cei adevăraţi. 

2. Cu siguranţă că da. 

Preocupările lor sunt altele, 

mult mai variate, pregătirea lor 
în şcoală este alta, aspiraţiile lor 

se deosebesc de ale studenţilor 

de altădată. Viata noastră s-a 

schimbat enorm, publicitatea 
astăzi e adesea mai importantă 

decât valoarea - totul e mult 

mai complicat şi relaţia profe

sor-student trebuie să facă faţă 

t.mor situaţii de neimaginat cu 

ani în urmă. Informaţia lor 
despre teatru este (sau ar trebui 

să fie) mult mai diversificată. 

Participă la ateliere de luau, la 

festivaluri în tară şi în afara ei. 
Trebuie ajutaţi să înţeleagă, să 

aprecieze; instrumentele de 

luau sunt (sau ar trebui să fie) 

tot mai performante. Cei mai 
mulţi studenţi care vin la 

Facultatea de Teatru sunt săraci 

- mt.mcesc ca să se întreţină şi, 

dacă sunt la o facultate particu

lară, ca să-şi plătească taxele. 
De cele mai multe ori talentul şi 

pasiunea pentru teatru îi fac să 

învingă oboseala şi chinul zil

nic. Au fost şi tineri care n-au 

rezistat. Supravieţuirea în lumea 
teatrului e astăzi mult mai dură. 

Trebuie să fim foarte severi şi, 

câteodată, şi foarte înţelegători 

cu ei atunci când au probleme 

şi sunt departe de familiile lor. 
3. Bineînţeles că nu. Dar absol

venţii se îndreaptă şi spre alte 

domenii, oarecum apropiate: se 

angajează prezentatori la tele
viziune, fac programe şi con

cursuri pentru postwi de radio 

şi televiziune, clipuri publi
citare. Unii chiar fac o a doua 

facultate - Jurnalistică, Drept, 

Management - şi spun că expe

rienta de student la Teatru îi 
ajută mult (aceştia sunt dintre 
cei "sponsorizaţi" de familie). 

Teatrele din provincie au 
mereu nevoie de absolvenţi 

tineri; unii dintre ei s-au dus la 

Ploieşti, la Târgu-Jiu, la Braşov, 

la Constanta, unde acum joacă: 
poate nu atât cât ar trebui, dar 
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sunt pe scenă şi au adesea 
iniţiative demne de luat în 
seamă. Unii mai au şi câte t.m 
dram de noroc. 
4. Nu foarte mari în Bucureşti şi 
puţini dintre ei îşi asumă riscul 
de a pleca în provincie - sau de 
a se reîntoarce în provincie, 
căci nu sunt toţi bucureşteni. 
5. Pe mai multe ! Bianca 
Zurovski, Iulia Popescu, 
Cristian Iacob, Flavia Meterez, 

păcate, unii confraţi vor să o 
facă. Teatrul este un sentiment, 
şi nu orice sentiment, ci unul de 
iubire, de dragoste. Bineînţeles 
că acestui sentiment, dacă el 
există, îi sunt adăugate câteva 
"calităţi tehnice" (aspect faic, 
expresivitate, vorbire clară etc.) 
2. Sigur că, la 18 sau 20 de ani 
- vârsta medie a studenţilor de 
astăzi, nu se poate vorbi, decât 
în cazuri de excepţie, despre o 

Naomi Dmescui cu puţin personalitate deja formată, Ci. 
noroc, vom mai auzi de ei ! despre una în formare, care are 

Prof. univ. asociat Cornel 
Popescu, Universitatea de 

Artă Teatnilă, Târgu-Mureş 

nevoie de modele în toate 
domeniile, de la politică la 
social, ca să aJt.mgă la cultură, la 
artă în special. Modelele fund, 
pentru fiecare generaţie altele, 

1. Motivaţiile pot fi multe şi, din şi studeţii sunt altfel decât cei de 
păcate, din '90 încoace sunt din : ieri ! &"te, mi se pare, cel mai 
ce în ce mai multe şi mai puţin ' distinct semn al progresului, iar 
Justificate. Sub ochii noştri se , relaţia student -profesor a impus 
dezvoltă, prin mulţimea de : întotdeauna metode, dacă nu 
şcoli de teatru care au apărut, o ' neapărat "noi", cel puţin 
adevărată "industrie" de fabri- diferite. Nu numai pe parcursul 
care pe bandă a celei mai de unei promoţii, ci chiar în interi
seamă componente a teatrului orul unei clase care "conţine" 
- actorul. Cui a putut servi : personalităţi artistice în formare, 
graba cu care s-au înfiinţat - din distincte. Noi nu ne putem per
'90 începând - o mulţime de rnite să formăm actori cu 
şcoli, încropite rapid în spaţii eticheta "made in Târgu-Mureş" 
improptii, cu "profesori" care (sau orice altă şcoală), de parcă 
nu dădeau pe la clasă cu lunile, am produce sucuri naturale. 
de o calitate îndoielnică, fără Orice şcoală serioasă de teatru 
experienţă, dar cu mari pre- trebuie să încerce să dezvolte 
tenţii - nu ştiu ! În orice caz nu puterea de exprimare a fiecărui 
teatrului românesc ! student, în funcţie de personali
Din punctul meu de vedere tatea sa. 
"motivaţia" cea mai importantă 3-4. "Numărul destul de mare" 
pentru un aspirant la profe- pe care îl remarcaţi timid într-o 
siunea de actor este, sau trebuie paranteză mi se pare cel mai 
să fie, fascinaţia, mirajul, pu- alarmant lucru posibil . 
terea de a te lăsa dus de fan- Concurenţa, veţi spune, este 
tezie. Teatrul nu este o profe- factorul sodal cel mai eficient 
sit.me, o meserie - cum, din 

dinamică este în plină dez
vo e. Da, � este. Numai că 
tot acest factor important 
generează şi inechităţi, uneori 
mari nedreptăţi şi false valori. 
Atunci cân<d concurenta este 
neloială - ş}, din păcate, tot mai 
mulţi din tinerii actori, dornici 
de o afirmare eficientă şi mai 
ales "rapidă" apucă pe 
tocmai orto doxe -, sisternW. a:re 
de suferit. Este �ea im 
tarilor ! Aceasta este explicaţia 
că vezi din ce în ce n;:tai des 
ade�ărate valori date la o parte 
şi în lOcul lii:>r instalate medio
crităţi, care au )"euşit să se mişte 
mai repede într-o conjunctură 
dominată de haos, grabă nejus
tificată şi dorinţă e parv nire . 
De această oonjunctură favo.J;a� 
bilă imposturii ne temem eu 
toţii, şi pentru noi, şi pentru stU
denţii noştri, şi pentru teatrul 
românesc. Asta nu înseamnă că 
nu cred Îl) posibilităţile de afir
mare a acestei promoţii, pe care 
am condus-o şi care tocmai a 
făcut p · paşi pe al 
afirmării: la Festivalul 
Studenţesc (Sibiu, aprilie 1998), 
spectacolul Eu când vreau să 
fluier, fluier de Andreea 
Vălean, în regia lui Theodor 
Cristian Popescu, a luat premiul 
pentru cel mai bun spectacol şi 
premiul pentru cel mai bun 
actor - studentul Dan Alexan
dru - iar la festivalul Interna
ţional de Teatru-Atelier (Sfântu 
Gheorghe iunie 1998) acelaşi 
spectacol a luat premiul de 
regie, iar studentul Sorin 
Leoveanu a fost nominalizat la 
categoria "cel mai bun actor''. 
Acestea sunt, cred, suficiente 
argumente care susţin încrede
rea mea în viitorul acestor tineri 
actori. 
5. Pariez pe toţi studenţii mei, 
dintre care pe doi i-am şi nomi
nalizat; nu numai eu, ci şi juriile 
festivalurilor. 

Anchetă realizată de Marinela 

Ţepuş, Carmen Stanciu şi 

Alina Mang 

in numărul următor: 
opini:ile absolvenţilor 
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